
P R O T O K Ó Ł  NR  LIV/2024 

z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

odbytej w dniu 27 marca 2024 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

ul. Południowa 9 

 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 i trwała do godz. 1330. 

 

Obecni radni wg listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny Krzysztof Ronowski. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 
 

      - Mateusz Liput 

      - Łukasz Lorens 

      - Agnieszka Filar 

      - Mateusz Podkul 

      - Mariusz Ślusarczyk 

      - Stanisław Ziomek 

      - Lucyna Liput 

 

 -  wójt Gminy Krościenko Wyżne 

-  zastępca wójta Gminy Krościenko Wyżne 

-  skarbnik Gminy Krościenko Wyżne 

-  sekretarz Gminy Krościenko Wyżne 

-  radca prawny Urzędu Gminy Krościenko Wyżne 

-  sołtys Sołectwa Pustyny 

-  dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
 
 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

(listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

 

 

Ad. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Rozpoczynając LIV sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący Rady – 

Krzysztof Podkul otworzył obrady, powitał radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

mieszkańców. 

 

Ad. 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul na podstawie listy obecności stwierdził,  

że w LIV sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy 

Krościenko Wyżne może ważnie obradować i podejmować uchwały. 
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Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zauważył, że radni otrzymali porządek 

obrad wraz z zawiadomieniami o terminie zwołania LIV sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

i projektami uchwał. Wobec tego dopytał w kwestii ewentualnych wniosków lub uwag do 

porządku obrad. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, bardzo proszę, o wprowadzenie projektu 

uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie 

dla Podkarpacia na lata 2021-2027, Priorytet 7 Kapitał ludzki gotowy do zmian, Działanie 7.10 

Kształtowanie kompetencji w zakresie robotyki i programowania, Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus (EFS+). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał, czy są jeszcze inne wnioski. 

 

Radny Zenon Lenart: Ja mam takie pytanie, bo zakończyły się tutaj konsultacje w sprawie 

statutów i moje pytanie brzmi: czy zamierzamy to jeszcze w tej kadencji uchwalić? Czy po 

prostu z jakiegoś strachu przedwyborczego zostawiliśmy to na przyszłą kadencję? Uważam,  

że powinno w dzisiejszej sesji to być. Panie wójcie, pan jest tutaj władnym projekt uchwały 

dać. Wszystko jest jasne, więc myślę, że moglibyśmy to procedować. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Ja tutaj tylko pragnę przypomnieć, że nie tylko ja mam 

inicjatywę uchwałodawczą. Co do projektów statutów tutaj myślę, że odpowiednim jest 

Komisja Statutowa, która nad tymi statutami pracuje od ponad roku. Jeżeli też Państwo uznacie, 

że taki projekt powinien znaleźć się w porządku obrad to zawsze można go tutaj wprowadzić. 

 

Radny Zenon Lenart: Przepraszam bardzo panie wójcie, ale to jest w tej chwili unikanie po 

prostu odpowiedzialności. Całość została złożona na pana ręce i Komisja Statutowa zakończyła 

praktycznie swoje działania i pan powinien dalej procedować te sprawy. Nie można ciągle 

przerzucać się po prostu idźcie wy zróbcie. Uważam, że to jest po prostu niepoważne troszeczkę 

traktowanie tutaj nas i swoich też obowiązków. Po prostu w pana gestii było przygotować 

projekty uchwał w sprawie uchwalenia statutów sołectw i pan tego nie zrobił. Pytam czy to 

będzie zrobione w tej kadencji, czy ze strachu przed wyborcami zostawiamy te sprawę do 

przyszłej kadencji? 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Ja tutaj uważam, że strach przed wyborami nie ma nic 

wspólnego z tym tematem. Tutaj wielokrotnie, chyba nawet na jednej z ostatnich sesji, padały 

sugestie, że jeszcze trafią uwagi, które zostały umieszczone w ankiecie (zresztą będę też o tym 

mówił w podsumowaniu konsultacji społecznych w sprawozdaniu z okresu między sesyjnego) 

tam też znajdują się liczne uwagi od mieszkańców, które z tego co dobrze pamiętam 

Przewodniczący Komisji Statutowej mówił, że będą jeszcze analizowane przez komisję. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul 

przystąpił do przegłosowania wniosku wójta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie 

dla Podkarpacia na lata 2021-2027, Priorytet 7 Kapitał ludzki gotowy do zmian, Działanie 7.10 

Kształtowanie kompetencji w zakresie robotyki i programowania, Europejskiego Funduszu 

Społecznego Plus (EFS+). 
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W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” wprowadzeniem punktu do porządku obrad głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” - 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu - 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że wniosek został przyjęty, a projekt 

uchwały zostanie rozpatrzony w punkcie 10 poświęconym rozpatrzeniu projektów oraz 

podjęciu uchwał, jako litera f. 

 

Następnie Przewodniczący Rady - Krzysztof Podkul przedstawił porządek LIV sesji, który 

przedstawiał się następująco: 

Punkty 1-2, czyli otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad zostały już zrealizowane. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie uwag do protokołu z LIII sesji z dnia 15 lutego 2024 r. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne  

za 2023 rok. 

7. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Krościenko Wyżne za 2023 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko 

Wyżne za 2023 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji zadań związanych z działalnością Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2023 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania; 

b) szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych  

lub w mieszkaniach wspomaganych; 

c) zmiany uchwały w sprawie powołania oraz zwołania pierwszego posiedzenia Rady 

Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Krościenku Wyżnym; 

d) „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt w Gminie Krościenko Wyżne na 2024 rok”; 

e) zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok; 

f) realizacji projektu w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie  

dla Podkarpacia na lata 2021-2027, Priorytet 7 Kapitał ludzki gotowy do zmian, Działanie 
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7.10 Kształtowanie kompetencji w zakresie robotyki i programowania, Europejskiego 

Funduszu Społecznego Plus (EFS+). 

11. Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

12. Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul przystąpił do przegłosowania porządku 

obrad. W zarządzonym głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul stwierdził, że porządek obrad LIV sesji został 

przyjęty. 

 

Ad. 4 

 Rozpatrzenie uwag do protokołu z LIII sesji z dnia 15 lutego 2024 r. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu NR LIII/2024 z sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 15 lutego 2024 roku. 

 

Ad. 5 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności międzysesyjnej. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Szanowni Państwo, chciałbym przedstawić pokrótce 

najważniejsze wydarzenia mające miejsce w krótkim okresie międzysesyjnym: 

1) w połowie lutego zakończył się kolejny etap prac mających na celu poprawę warunków 

nauki i pracy dla dzieci i młodzieży oraz nauczycieli z naszej Publicznej Szkoły 

Podstawowej. Tym razem prace objęły swoim zakresem trzy sale lekcyjne i polegały na 

szpachlowaniu, malowaniu ścian, montażu nowych parapetów oraz opraw oświetleniowych, 

wymianie blatów na stolikach, zakupach nowych krzeseł, mebli oraz biurek i został również 

wymieniony na nowoczesną wykładzinę dotychczasowy stary parkiet. Warto wspomnieć, że 

jest to już szesnasta wyremontowana sala lekcyjna w naszej szkole. 

2) Gmina Krościenko Wyżne otrzymała dofinansowanie w kwocie 77 418,00 zł z Funduszu 

Solidarnościowego na realizację programu Opieka Wytchnieniowa dla jednostek samorządu 

terytorialnego, którego głównym celem jest odciążenie członków rodzin lub opiekunów od 

codziennych obowiązków łączących się ze sprawowaniem opieki nad osobą 

niepełnosprawną. 
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3) dobiega końca budowa instalacji oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne. Aktualnie wykonawca finalizuje pracę w Krościenku Wyżnym i rozpoczął montaż 

słupów oświetleniowych wzdłuż ulicy Wspólnej oraz Kościelnej w Pustynach. 

4) w dniu 11 marca zakończyły się trwające od 1 marca konsultacje społeczne w sprawie 

statutów Sołectw Krościenko Wyżne oraz Pustyny. Celem konsultacji społecznych było 

poznanie opinii mieszkańców Gminy Krościenko Wyżne oraz zebranie wniosków i uwag 

mieszkańców co do projektów uchwał Rady Gminy Krościenko Wyżne w sprawie statutów 

jednostek pomocniczych gminy. Ankiety konsultacyjne można było pobrać ze strony 

internetowej Gminy Krościenko Wyżne oraz Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 

Gminy Krościenko Wyżne, a także uzyskać w Urzędzie Gminy, w Budynku Użyteczności 

Publicznej w Krościenku Wyżnym oraz Budynku Użyteczności Publicznej w Pustynach.  

W dniu 12 marca 2024 roku Komisja Konsultacyjna przystąpiła do ustalenia zbiorczego 

wyniku przeprowadzonych konsultacji. Łączna liczba ankiet 1082. Liczba ankiet wyjętych 

z urn 1072. Liczba ankiet przesłanych elektronicznie 10. Łączna liczba złożonych ankiet 

1082, w tym liczba ważnie oddanych głosów 976. Liczba nieważnie oddanych głosów 106, 

w tym z powodu braku imienia i nazwiska lub braku adresu zamieszkania 69 ankiet, braku 

wskazania nazwy sołectwa 28, braku znaku „X” w odpowiedniej rubryce 7 oraz braku 

podpisu 2. W wyznaczonym terminie do projektu statutu Sołectwa Krościenko Wyżne 

złożono łącznie 523 ważne ankiety konsultacyjne, w tym 246 ankiet „za” przyjęciem statutu 

w brzmieniu wyłożonym do publicznego wglądu w projekcie uchwały Rady Gminy oraz 

277 ankiet „przeciw” przyjęciu statutów, w tym 254 ankiety zawierające wnioski i uwagi. 

W wyznaczonym terminie do projektu statutu Sołectwa Pustyny złożono łącznie 453 ważne 

ankiety konsultacyjne, w tym 424 ankiety „za” przyjęciem statutu w brzmieniu określonym 

w wyłożonym do publicznego wglądu w projekcie uchwały Rady Gminy Krościenko 

Wyżne, w tym 420 ankiet bez uwag i 4 ankiety zawierające wnioski lub uwagi. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał w kwestii pytań do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Radna Beata Najbar: Ja mam takie pytanie do pana wójta, czy te remonty, które były 

wykonywane w Szkole Podstawowej, z tego co pan wójt mówił 16 klas, to jest bardzo dużo, 

czy te fundusze pochodziły z budżetu gminy, czy z budżetu szkoły. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Część z budżetu gminy, a część pozyskana z PEFRONu, jeżeli 

chodzi o pracownie multimedialne to też były różnego rodzaju programy i środki  

z dofinansowań ze źródeł zewnętrznych. 

 

Radna Beata Najbar: Czyli wiele środków zostało pozyskanych. Dziękuję. 

 

Innych głosów w tym punkcie nie zabrano. 

 

 

 

 



6 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne  

za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado, panie 

wójcie, zaproszeni goście, mieszkańcy Gminy Krościenko Wyżne. W dniu  

28 grudnia 2022 roku uchwalony został na cztery lata 2023 - 2026 Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

w Gminie Krościenko Wyżne. Na realizację programu w 2023 roku przeznaczono 

102 566,98 zł, w tym na profilaktykę alkoholową 97 906,98 zł, zaś na narkomanię 4 660,00 zł. 

 

W ramach zadania „Zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu” przeznaczono 32 747,12 zł i zrealizowano następujące zadania: 

1) Prowadzono Punkt Konsultacyjny, z którego skorzystało 14 osób i udzielono 109 porad.  

2) Prowadzono Punkt Porad Prawnych, z którego skorzystało 19 osób i udzielono  

29 porad. 

3) Odbyło się 6 posiedzeń Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Rozpatrzono 17 wniosków dotyczących osób nadużywających alkoholu, z czego 6 spraw 

zostało skierowanych do Sądu Rejonowego w Krośnie, w celu zastosowania obowiązku 

poddania się leczeniu odwykowemu (pokryto 6 opłat od wniosków i 6 opłat za wydanie 

postanowienia Sądu, a także uiszczono 1 zaliczkę na poczet badań przez biegłych 

sądowych). Dodatkowo skierowano 9 wniosków do lekarzy biegłych w celu stwierdzenia 

stopnia uzależnienia od alkoholu. Ponadto zakupiono materiały biurowe i znaczki pocztowe 

niezbędne do funkcjonowania Gminnej Komisji. Komisja przeprowadziła z 9 osobami 

rozmowy interwencyjno – motywacyjne oraz wydała 4 postanowienia pozytywne w sprawie 

zgodności lokalizacji punktów sprzedaży z uchwałami rady gminy. 

4) Dofinansowano wynagrodzenie pracownika do obsługi Gminnej Komisji.  

5) Prowadzono Konsultacje psychologiczne dla dzieci i młodzieży z terenu naszej gminy. 

Psycholog udzielił 53 porady dla 15 osób. 

 

Na realizację zadania „Udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe 

pomocy psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie” 

przeznaczono 24 850,33  zł. W ramach tego zadania: 

1) Finansowano zajęcia opiekuńczo – wychowawcze dla dzieci i młodzieży: 

a) prowadzono w szkole zajęcia szachowe i warcabowe, gdzie uczęszczało około  

25-30 młodych szachistów i warcabistów. W ramach zajęć zorganizowano Turniej 

Szachowy o Laur Dziecka, na który zakupiono drobne nagrody i upominki. W turnieju 

udział wzięło 34 osoby. 

b) prowadzono zajęcia strzeleckie w Szkole Podstawowej, na które uczęszczało średnio  

6 dzieci. 



7 

 

2) prowadzono Klub Młodzieżowy w Pustynach. Z klubu skorzystało średnio 15 dzieci. 

Zakupiono również doposażenie do świetlicy. 

3) Dofinansowano zajęcia dla dzieci prowadzonych w formie: 

a) wyjazdu młodzieży do Dubiecka, z tej formy wsparcia skorzystało 10 osób, 

b) Rodzinnego Turnieju Tenisa Stołowego, gdzie udział wzięło 35 osób, 

c) dofinansowano obóz letni, skorzystało z niego 20 osób, 

d) wyjazd dzieci do Rzeszowa dla 10 osób, 

e) wyjazd dzieci do Sanoka dla 21 osób, 

f) wyjazd młodzieży KSM do Zakopanego dla 11 osób, 

g) wyjazd harcerzy do Rudawki Rymanowskiej dla 27 osób, 

h) rekolekcje wakacyjne dla 8 osób. 

 

W ramach zadania „Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej oraz 

działalności szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, 

przeciwdziałania narkomanii oraz uzależnieniom behawioralnym, w szczególności dla dzieci  

i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na rzecz 

dożywiania dzieci uczęszczających w pozalekcyjnych programach opiekuńczo  

– wychowawczych i socjoterapeutycznych” przeznaczono 44 969,53 zł na następujące zadania: 

1) Promowano kampanię „Zachowaj Trzeźwy Umysł”, 

2) Dofinansowano działania profilaktyczne o charakterze sportowym, tj.: 

a) imprezę biegową pn. XVII Bieg „Dycha Siekiernika”, 

b) imprezę biegową pn. V Bieg „Powitanie Lata”, 

c)  zajęcia rekreacyjno – rehabilitacyjne dla osób starszych, 

d) zajęcia sportowo – rekreacyjne w formie aerobiku dla osób starszych. 

3) Dofinansowano wycieczkę integracyjną dla mieszkańców gminy: 

4) Finansowano programy profilaktyczne w Szkole Podstawowej. Programy profilaktyczne 

przeprowadzone zostały o tematyce: „Między postępem a zagrożeniem - FONOHOLIZM?”. 

Przeprowadzone były we wszystkich klasach I – III. Skorzystały z nich 133 osoby z 6 klas.  

5) Dofinansowano bezalkoholowe spotkania integracyjne, tj. : 

a) dwukrotnie rekolekcje trzeźwościowe w Miejscu Piastowym, 

b) jubileusz KSM, 

c) wyjazd na koncert do Rzeszowa, 

d) koncert charytatywny „Złote serca’, 

e) bezalkoholowy opłatek młodzieżowy, 

f) wyjazd harcerzy po Betlejemskie Światło Pokoju, 

g) XIV Podkarpackie Wesele Bez Toastu, 

h) Wigilię integracyjną. 
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6) Finansowano warsztaty profilaktyczne z zakresu „Profilaktyki stresu, narkomanii  

i uzależnień od substancji psychoaktywnych” dla uczniów klas VI-VIII  

w Szkole Podstawowej w Krościenku Wyżnym. 

7) Finansowano przejazd na spektakl profilaktyczny w RCKP dla 172 uczniów. 

8) Sfinansowano przejazdu do Puław na narty dla 39 uczniów szkoły podstawowej. 

 

Ponadto Gminna Komisja prowadziła działania kontrolne w 11 podmiotach gospodarczych 

posiadających zezwolenia na sprzedaż alkoholu, w zakresie przestrzegania wszystkich 

warunków sprzedaży zamieszczonych w ustawie, zezwoleniu i innych aktach dotyczących 

handlu alkoholem. Nie składano wniosków do Sądu o odebranie zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych. W ramach gminnego programu gminna komisja współpracowała  

z Publiczną Szkołą Podstawową, Ochotniczą Strażą Pożarną, Komendą Miejską Policji, Parafią 

Rzymskokatolicką zarówno w Krościenku jak i Pustynach i ze Stowarzyszeniem Kulturalnym 

„Dębina”. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał o pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Radny Bolesław Pudłowski: Mam taką uwagę. Nie wiem, czy pani dyrektor się przejęzyczyła. 

VII Bieg „Powitanie Lata”, nie V. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput przeprosiła i dodała, że 

jeżeli źle napisała to zostanie to poprawione. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Ja mam tylko jedno pytanie, znaczy dwa. Jaki to jest przedział 

wiekowy tych osób starszych biorących udział w aerobiku. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput: To jest od 18 lat do bez 

ograniczeń, tylko są osoby … 

 

Radny Dariusz Homotnik: Ja się nie pytam w jakich mogą, tylko w jakich biorą udział. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput: To w zależności, tak jak 

mówię od 18. Wiem, że ponad 50 lat osoby mają i też przychodzą na aerobik. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Jeszcze mam jedno pytanie. Na czym polegały te kontrole, w tych 

punktach sprzedaży alkoholu. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput: My jako komisja, jeżeli 

nie mamy takiego upoważnienia do kontroli, to my tylko jedziemy, sprawdzamy czy są 

wywieszki, czy wszystko jest zgodnie z ustawą i czy nie mają sprzedawcy jakichś problemów. 

Więc rozmawiamy zarówno ze sprzedawcami, jak i z właścicielami tych sklepów i spisujemy 

sobie z tego tytułu notatkę. 
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Radna Aleksandra Przymusińska: Patrzę na współpracę między organizacjami i różnymi 

instytucjami. GOPS nie nawiązuje żadnej współpracy z Gminnym Ośrodkiem Sportu  

i Rekreacji?  

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput: Nawiązujemy, ale to 

przedstawię później, bo to jest w ramach Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, a jeżeli chodzi o to, to będzie później wyszczególnione. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Krościenko Wyżne za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado, panie 

wójcie, zaproszeni goście, mieszkańcy Gminy Krościenko Wyżne. Kolejnym realizowanym 

zadaniem przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej jest przeciwdziałanie przemocy  

w rodzinie. Zadanie to realizowane było w ramach Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Krościenko Wyżne  

na lata 2023 – 2027 przyjęty uchwałą Nr XL/264/2022 Rady Gminy Krościenko Wyżne  

dnia 24 listopada 2022 r., oraz na podstawie ustaw, rozporządzeń i innych aktów 

wykonawczych w sprawie przeciwdziałania przemocy. 

Z dokumentacji zgromadzonej w ramach pracy Zespołu wynika, że 23 osoby doświadczało 

przemocy domowej zaś 18 osób było podejrzewanych, że stosują przemoc domową. 

Najczęściej zgłaszane przez osoby pokrzywdzone formy przemocy to przemoc fizyczna oraz 

przemoc psychiczna/emocjonalna. W 2023 roku sporządzono 13 nowych kwestionariuszy 

„Niebieskich Kart - A” z czego 11 zostało sporządzonych  przez policję, 1 przez przedstawiciela 

ochrony zdrowia, a także 1 przez pracownika socjalnego. 

Ogólnie pracowało 20 grup roboczych przekształconych 23 września 2023 r. w grupy 

diagnostyczno – pomocowe. Grupy realizowały procedurę „Niebieskich Kart” z roku bieżącego 

i z lat poprzednich. W 2023 r. sporządzono 18 formularzy „Niebieskiej Karty - C”,  

i 14 formularzy „Niebieskiej Karty - D” . 

W 16 sprawach zakończono procedurę „Niebieskiej Karty” ze względu na ustanie przemocy  

i zrealizowanie indywidualnego planu pomocy, natomiast w 1 przypadku z uwagi na brak 

zasadności podejmowania działań. W trakcie 2023 roku przekazano do Prokuratury  

4 zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa i 3 wnioski o wgląd w sytuacje dzieci 

w rodzinie do Sądu Rejonowego w Krośnie III Wydział Rodzinny i Nieletnich. 

Na realizację Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej przeznaczono kwotę 

11 529,00 zł. Środki te przeznaczono na: 

1. Prowadzenie Punktu Porad Psychologicznych. W ramach Punktu zatrudniony jest 

psycholog, który obejmuje profesjonalną pomocą i wsparciem osoby oraz rodziny dotknięte 

przemocą. Psycholog pracował w wymiarze dwa razy w miesiącu po trzy godziny, 
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przepracował 54 godziny zegarowe i udzielił 75 indywidualnych porad. Na realizacje tego 

zadania przeznaczono 4 590,00 zł. 

2. Na szkolenie dla pracowników Ośrodka Pomocy Społecznej przeznaczono 890 zł z zakresu 

przeciwdziałania przemocy. Szkolenia te obejmowały zdobycie wiedzy i umiejętności 

dające możliwość pracy zarówno z osobami doznającymi przemocy domowej jak i osobami 

stosującymi przemoc domową. 

Dokonano zakupu materiałów profilaktycznych na kwotę 189 zł. Zakupione materiały zostały 

rozdysponowane wśród mieszkańców gminy w celu podniesienia świadomości o zjawisku 

przemocy. W ramach tego zadania przeprowadzono także programy profilaktyczne z zakresu 

przeciwdziałania przemocy dla uczniów z klas I-VIII z Publicznej Szkoły Podstawowej. Zakres 

tematyczny dostosowany został do wieku i możliwości  uczniów z każdego przedziału 

wiekowego. Na ten cel przeznaczono kwotę 5 860,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał o pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Głosów nie zabrano. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Krościenko Wyżne za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado. 

Kolejnym realizowanym zadaniem było wspieranie rodziny. Zgodnie z art. 179 pkt 1 ustawy  

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej w terminie do dnia 31 marca każdego roku 

Wójt składa Radzie Gminy sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny  

i systemie pieczy zastępczej. Chcę przypomnieć, że 28.12.2011 r. uchwałą XII/101/2011 Rada 

Gminy wyznaczyła GOPS jako podmiot właściwy do realizacji zadania w zakresie wspierania 

rodziny, dlatego też zadanie to zostało ujęte w statucie i regulaminie organizacyjnym. Co trzy 

lata opracowywany i przyjmowany był Gminny Program Wspierania Rodziny. Ostatni program 

przyjęty był uchwałą na lata 2021 – 2023. Adresatami tego programu były rodziny i dzieci 

zamieszkałe na terenie gminy, które przeżywały trudności w sferze opiekuńczo wychowawczej 

oraz rodziny, których dzieci zostały umieszczone w pieczy zastępczej. Do pracy z rodziną 

zatrudniony jest na umowę cywilnoprawną asystent rodziny. Asystent podejmował szereg 

działań w celu poprawy sytuacji życiowej rodzin. W 2023 r. wydatki na realizację ustawy  

o wspieraniu rodziny przeznaczono 69 679,33 zł w tym na zatrudnienie przeznaczono 

8 307,97 zł (948,60 zł środki pochodziły z dotacji w ramach programu asystent rodziny  

w 2023 roku) oraz 61 371,36 zł na wydatki związane z zapewnieniem opieki dzieciom 

umieszczonym w różnych formach pieczy zastępczej. Na dzień 31.12.2023 pięcioro dzieci 

przebywało poza rodziną biologiczną. W trakcie roku asystent realizował wszystkie cele 

określone w programie i podejmował różne działania, aby wspierać rodziny przeżywające 

trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczych oraz tworzył odpowiednie 

warunki sprzyjające prawidłowemu funkcjonowaniu rodziny. Asystent rodziny współpracował 
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w ubiegłym roku z trzema rodzinami, a jego opieką objętych było 13 osób z czego 8 osób 

stanowiły dzieci. W miesiącu kwietniu pracę zakończył asystent z jedną rodziną ze względu na 

zmianę miejsca zamieszkania. Asystent rodziny nawiązał 103 kontakty z rodzinami,  

5 kontaktów ze szkołami do których uczęszczały dzieci z rodzin objętych asystą oraz 12 razy 

kontaktował się z kuratorami pracującymi w rodzinach. Opracował 4 plany pracy z rodziną oraz 

dokonywał ocen sytuacji rodzin raz na pół roku. 

Realizacja Gminnego Programu Wspierania Rodziny w roku 2023 pozwoliła na wzmocnienie 

roli i funkcji rodzin objętych współpracą z asystentem. Dążono do minimalizowania 

negatywnych zachowań występujących w środowiskach rodzinnych. Przy realizacji Programu 

podejmowano współpracę z różnymi podmiotami oraz instytucjami z terenu gminy i powiatu. 

Były to przede wszystkim: szkoły, do których uczęszczają dzieci z rodzin objętych asystenturą, 

pracownicy socjalni, kuratorzy sądowi i społeczni, Urząd Gminy, Punkt Porad Prawnych, Punkt 

Porad Psychologicznych, Punkt Konsultacyjno – Informacyjny, Zespół Interdyscyplinarny  

ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie, KMP w Krośnie, Ośrodek Zdrowia, Sąd Rodzinny, 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie. 

Poprzez działania podejmowane przez asystenta rodziny we współpracy z instytucjami 

zajmującymi się pomocą dziecku i rodzinie wzmacniano umiejętności opiekuńczo  

– wychowawcze rodziców, tak aby zminimalizować ryzyko umieszczenia dzieci w pieczy 

zastępczej. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał o pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Głosów w dyskusji nie zabrano. 

 

Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji zadań związanych z działalnością Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Krościenku Wyżnym za 2023 rok. 

 

Sprawozdanie przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej działalność statutową realizuje na podstawie przepisów 

prawa, które niezbędne są w wykonywaniu poszczególnych zadań. Na całą działalność 

przeznaczono 4 607 743,03 zł, tj. : 

- ze środków budżetowych GOPSu – 3 987 886,13 zł 

- ze środków pozabudżetowych, tj. z Funduszu Solidarnościowego – 619 856,90 zł 

 

Kwoty powyższe zostały przeznaczone: 

a. na pomoc społeczną wraz z kosztami obsługi oraz zwrotami świadczeń z lat ubiegłych – 

1 229 143,81 zł, 

b. przeciwdziałanie przemocy w rodzinie – 11 529,00 zł, 
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c. pomoc obywatelom Ukrainy z Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainy w formie 

jednorazowego świadczenia 300 zł, świadczeń rodzinnych oraz rodzicielskich wraz  

z kosztami obsługi – 15 581,94 zł, 

d. świadczenia związane z refundacją podatku VAT dla odbiorców paliw gazowych –

16 867,98 zł, 

e. na program „ Korpus Wsparcia Seniorów” – 13 201,00 zł, 

f. realizację programu „ Aktywni 60 +” – 4 200,00 zł, 

g. świadczenia rodzinne, fundusz alimentacyjny, składki społeczne od świadczeń rodzinnych 

wraz z kosztami obsługi świadczeń oraz zwroty świadczeń z lat ubiegłych – 2 507 688,90 zł, 

h. obsługę Karty Dużej Rodziny – 1 267,00 zł, 

i. składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre świadczenia 

rodzinne – 15 706,62 zł, 

j. wspieranie rodziny i pieczy zastępczej – działalność asystenta rodziny – 8 307,97 zł, 

k. koszty przebywania dzieci w rodzinach zastępczych – 61 371,36 zł, 

l. zwalczanie narkomanii – 4 660,00 zł, 

m. przeciwdziałanie alkoholizmowi – 97 906,98 zł, 

n. koszty obsługi dotyczące wydanych decyzji potwierdzających prawo do świadczeń opieki 

zdrowotnej dla osób tego pozbawionych – 453,57 zł, 

o. realizację programu „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” edycja 2023  

– 528 301,70 zł, 

p. realizację programu „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2023 – 91 555,20 zł. 

 

Ogółem w Gminny Ośrodku Pomocy Społecznej zostało wydanych 686 decyzji 

administracyjnych: 

- w zakresie pomocy społecznej wydano 451 decyzji, 

- w zakresie świadczeń rodzinnych wydano 228 decyzji (w tym 11 decyzji odmownych), z 

funduszu alimentacyjnego 4 decyzje, dla obywateli Ukrainy w sprawie świadczeń 

rodzinnych 3 decyzje. 

Ponadto wydano 26 zaświadczeń dotyczących korzystania ze świadczeń z pomocy społecznej 

oraz 3 informacje o przysługującej pomocy dla obywateli Ukrainy. W zakresie świadczeń 

rodzinnych wydano 45 informacji w sprawie ustalenia prawa do refundacji kwoty podatku 

VAT. Zostało wydanych również 87 zaświadczeń w ramach programu „Czyste Powietrze”  

oraz 32 zaświadczenia dotyczące korzystania ze świadczeń rodzinnych i funduszu 

alimentacyjnego. 

W 2023 r. udzielono również 5 odpowiedzi na wnioski o udzielenie informacji publicznej. 

Zadaniem pomocy społecznej jest przyznawanie i wypłacanie przewidzianych ustawą 

świadczeń, świadczenie pracy socjalnej, prowadzenie i rozwijanie niezbędnej infrastruktury 

socjalnej, analizowanie i ocenianie zjawisk rodzących zapotrzebowanie na świadczenia  

z pomocy społecznej oraz realizowanie zadań wynikających z rozeznanych potrzeb. 
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W roku 2023 odnotowano 861 wizyt pracowników socjalnych w miejscu zamieszkania rodzin 

i osób – zgodnie z prowadzonym przez Ośrodek rejestrem wyjść w teren. 

Ogółem z terenu gminy zostało objętych 162 rodziny różnymi formami wsparcia przy liczbie 

osób w rodzinie 269, w tym 73 rodziny zostało objęte wyłącznie pracą socjalną przy łącznej 

liczbie osób 116, zaś pomocą finansową, usługową i rzeczową objęto 89 rodzin przy liczbie 

153 osób w rodzinach. 

W roku 2023 w ramach pomocy społecznej realizowano następujące formy wsparcia: 

1. Składki na ubezpieczenie zdrowotne – opłacono dla 19 osób pobierających zasiłek stały na 

kwotę 11 784,79 zł – opłacono 200 należnych składek.  

2. Zasiłek stały - wypłacono dla 21 osób, na ten cel przeznaczono 138 122,40 zł.  

3. Zasiłek okresowy - wypłacono dla 38 rodzin, na ten cel przeznaczono 112 730,96 zł. 

4. Zasiłek celowy – został wypłacony dla 28 rodzin na kwotę 13 354,57 zł. 

5. Specjalny zasiłek celowy wypłacono dla 7 rodzin. Na tę formę wsparcia przeznaczono 

3 800,00 zł. 

6. Zasiłek celowy w ramach programu „Posiłek w szkole i w domu” – biorcami tego zasiłku 

było 76 rodzin, na ten cel przeznaczyliśmy 89 336,40 zł, w tym z dotacji celowej budżetu 

państwa 62 535,48 zł oraz ze środków własnych gminy 26 800,92 zł. 

7. Dożywialiśmy 7 dzieci z terenu naszej gminy w tym 4 dzieci uczęszczających do Szkoły 

Podstawowej w Zalesiu oraz 3 dzieci uczęszczających do Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Krościenku Wyżnym. Koszt dożywiania wyniósł 1 871,40 zł.  

8. Usługi opiekuńcze świadczone były dla 6 osób, w ciągu roku na ten cel przeznaczono 

35 574,00 zł. Cena za 1 godz. wyniosła 33,00 zł, zrealizowano 1078 godzin. 

9. Specjalistyczne usługi opiekuńcze dla osób z zaburzeniami psychicznymi świadczone były 

dla dwójki dzieci. Na ten cel przeznaczono 14 640,00 zł. Cena za 1 godz. usługi za dziecko 

wynosiła 40,00 zł, zrealizowano 366 godz. 

10. Wypłacano wynagrodzenie dla dwóch opiekunów sprawujących opiekę nad osobą 

ubezwłasnowolnioną na kwotę 6 000,00 zł oraz wydatkowano kwotę 90,00 zł na obsługę 

świadczeń. 

11. Trzy osoby z terenu gminy przebywały w całodobowych placówkach. Łączny koszt 

przeznaczony na pobyt w domach pomocy społecznej wyniósł 90 474,96 zł, przy czym  

za 2 osoby gmina w części ponosiła odpłatność. 

12. W ubiegłym roku jedna osoba bezdomna skorzystała z pobytu w schronisku. Łączny koszt 

przeznaczony na pobyt w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

wyniósł 2 804,72 zł. 

13. Potwierdzono prawa do świadczeń opieki zdrowotnej finansowanych ze środków 

publicznych na okres 90 dni, w tej sprawie wydano 36 decyzji administracyjnych.  

14. Oferowana była również pomoc obywatelom Ukrainy - 3 rodziny przy liczbie 9 osób zostało 

objętych świadczeniem 300,00 zł na osobę, całość środków, jaką przeznaczono na to zadanie 

to 2 754,00 zł wraz z kosztami obsługi. 
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W 2023 roku realizowano również różne programy: 

1. „Aktywni 60+” - Średnio z tej formy wsparcia skorzystało około 14 osób. Na ten cel 

przeznaczono 4 200,00 zł. W ramach programu prowadzono zajęcia warsztatowe  

o charakterze edukacyjno - artystycznym. 

2. Program „Korpus wsparcia seniorów” – Moduł II adresowany był do seniorów w wieku 65 

lat i więcej. Na powyższy program przeznaczono 13 201,00 zł, w tym z dotacji z budżetu 

państwa w wysokości 7 946,40 zł. W ramach posiadanych środków opłacono  

dla 30 mieszkańców gminy abonament teleopieki, tzw. „opasek bezpieczeństwa”. 

3. Program Operacyjny Pomoc Żywnościowa 2014 – 2020 r. – Podprogram 2021 Plus  

– z tej formy pomocy skorzystało 195 osób. Wydano 3 tony 177,20 kg żywności. Żywność 

wydawana była przez pracowników GOPS-u i strażaków OSP Krościenko Wyżne.  

Aby osoby mogły skorzystać z tej formy pomocy musiały spełniać kryterium dochodowe  

do wysokości 235 %. 

4. W ramach akcji „Szlachetna Paczka” wytypowano 7 rodzin  z terenu naszej gminy  

do tej formy wsparcia. Zakwalifikowało się jedynie 2 rodziny. 

5. Zorganizowano Wigilię dla osób starszych i samotnych z terenu naszej gminy.  

W ramach zaproszeń na Wigilię pracownicy socjalni odwiedzili 254 osoby z terenu gminy. 

Część z nich wzięła udział w spotkaniu wigilijnym. GOPS oferował również pracę socjalną 

oraz zostało zawartych 24 kontrakty socjalne w celu przezwyciężenia trudnej sytuacji osób 

i rodzin. 

 

Współpracujemy z różnymi instytucjami, między innymi z: 

1. Powiatowym Urzędem Pracy w Krośnie, 

2. Urzędem Gminy Krościenko Wyżne, 

3. Publiczną Szkołą Podstawową w Krościenku Wyżnym, Szkołą Podstawową w Zalesiu, 

4. Ochotniczą Strażą Pożarną w Krościenku Wyżnym i w Pustynach, 

5. Polskim Czerwonym Krzyżem, 

6. Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładem Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym, 

7. Komendą Miejską Policji w Krośnie, 

8. Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Krośnie, 

9. Sołectwem Krościenka Wyżnego oraz Pustyn, 

10. Parafią Rzymskokatolicką w Krościenku Wyżnym i Pustynach, 

11. Stowarzyszeniem Kulturalnym „Dębina”, 

12. Samorządowym Przedszkolem w Krościenku Wyżnym, 

13. Gminną Biblioteką Publiczną w Krościenku Wyżnym, 

14. Zespołem Kuratorskim Służby Sądowej, 

15. Kuratorium Oświaty w Rzeszowie, 
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16. Zakładem Ubezpieczeń Społecznych, 

17. Gminnym Ośrodkiem Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym, 

18. Towarzystwem Pomocy im. św. Brata Alberta w Sanoku, 

19. Środowiskowym Domem Samopomocy. 

Oprócz świadczeń związanych z pomocą społeczną Ośrodek realizuje zadania zlecone  

- świadczenia rodzinne, Fundusz Alimentacyjny, świadczenie „za życiem”. 

W 2023 roku plan na całość ww. zadań wyniósł 2 540 214,00 zł, z czego wydatkowano 

2 507 688,90 zł. Niewykorzystany wydatek w wysokości 32 525,10 zł pochodził z zadań 

własnych gminy i zadań zleconych. Zadania zlecone 46,11 zł zostały odprowadzone do budżetu 

centralnego. 

Zasady przyznawania zasiłków rodzinnych wraz z dodatkami oraz kryterium dochodowe nie 

uległy zmianie i były one identyczne jak w poprzednich latach. Wysokości poszczególnych 

świadczeń rodzinnych nie uległy zmianie za wyjątkiem świadczenia pielęgnacyjnego, którego 

wysokość co roku jest waloryzowana i od stycznia 2023 r. wynosiła 2 458,00 zł miesięcznie.  

Nadal w ramach świadczeń rodzinnych obowiązuje „złotówka za złotówkę”, która miała 

zastosowanie w ubiegłym roku. Ogółem ze świadczeń rodzinnych skorzystało 94 rodziny. 

Rodzinom uprawnionym do zasiłku rodzinnego przysługują jednorazowe lub okresowe 

dodatki, związane z określoną sytuacją życiową tj.  

a) dodatek z tytułu urodzenia dziecka z tej formy wsparcia skorzystało 9 rodzin, w tym jedna 

rodzina na bliźnięta. 

b) dodatek z tytułu opieki nad dzieckiem w okresie korzystania z urlopu wychowawczego. 

Skorzystało 7 rodzin. 

c) dodatek z tytułu samotnego wychowywania dziecka. Skorzystało 4 rodziny. 

d) dodatek z tytułu wychowywania dziecka w rodzinie wielodzietnej. Z tej formy wsparcia 

skorzystało 35 rodzin. 

e) dodatek z tytułu kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego. Skorzystało  

19 rodzin. 

f) dodatek z tytułu rozpoczęcia roku szkolnego. Skorzystało 65 rodzin. 

g) dodatek z tytułu podjęcia przez dziecko nauki w szkole poza miejscem zamieszkania. Z tej 

formy wsparcia skorzystało 36 rodzin. 

Jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka. Skorzystało 18 rodzin, w tym jedna 

rodzina na bliźnięta. 

Było również wypłacane świadczenie rodzicielskie. Świadczenie rodzicielskie przysługuje 

osobom, które urodziły dziecko, a które nie otrzymują zasiłku macierzyńskiego lub uposażenia 

macierzyńskiego. Skorzystało 13 rodzin. 

Świadczenia opiekuńcze: 

a) Z zasiłku pielęgnacyjnego skorzystało 144 rodziny. 

b) Świadczenie pielęgnacyjne. Z tej formy wsparcia skorzystało 48 rodzin. 
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Opłacaliśmy również składki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe od świadczenia 

pielęgnacyjnego i specjalnego zasiłku opiekuńczego. Dla 29 osób pobierających świadczenie 

pielęgnacyjne. 

Również było wypłacane świadczenie „Za życiem”. Z tej formy wsparcia skorzystało 2 rodziny 

na kwotę 8 000,00 zł. 

Wydatkowano i korzystano również ze świadczenia z Funduszu Alimentacyjnego. Z tej formy 

wsparcia skorzystało 9 rodzin na kwotę 52 707,22 zł. 

Prowadzono także postępowanie wobec dłużników alimentacyjnych. GOPS wezwał na wywiad 

alimentacyjny i odebrał oświadczenia majątkowe od 5 dłużników. W stosunku do 2 dłużników 

organ właściwy wystąpił do Powiatowego Urzędu Pracy w Krośnie o podjęcie działań 

zmierzających do aktywizacji zawodowej. Do komornika złożono 4 wnioski o przyłączenie się 

do toczącego się postępowania egzekucyjnego. W związku z nie wywiązywaniem się  

z obowiązku alimentacyjnego wobec 5 osób złożono do Prokuratury Rejonowej w Krośnie  

o ściganie za przestępstwo określone w art. 209 § 1 KK. 

Dłużnicy alimentacyjni w 2023 r. zwrócili kwotę z tytułu wypłaconych świadczeń w wysokości 

132 014,42 zł. Z kwoty tej: 

- 99 312,08 zł - 60 % zostało przekazane do budżetu państwa, 

- 32 702,34 zł - 40 % przekazane zostały na dochody własne gminy. 

Kwota zadłużenia dłużników przekazywana jest corocznie i co miesiąc jak gdyby do czterech 

biur informacji gospodarczej. Co miesiąc jest aktualizowana. 

Wyegzekwowano od dłużników w latach 2008-2023 kwotę 367 848,16 zł. Zadłużenie 

dłużników alimentacyjnych z tytułu wypłat świadczeń z funduszu alimentacyjnego dla osób 

uprawnionych na dzień 31 grudnia 2023 r. wyniosło 874 356,28 zł. 

Oprócz świadczeń rodzinnych były również wypłacane świadczenia i pomoc dla osób  

z Ukrainy w ramach Funduszu Pomocy Ukrainie. Z tej formy wsparcia skorzystały 2 rodziny. 

Na to zadanie przeznaczono 12 654,00 zł. 

Realizowany był również program rządowy Karta Dużej Rodziny. Na ten cel przeznaczono 

1 267,00 zł. Dokładnie macie Państwo wyszczególnione ile było zamówionych kart, ile 

wydano. 

Po raz pierwszy GOPS realizował zadanie polegające, w ubiegłym roku, na zwrocie podatku 

VAT za zużyte paliwo gazowe. Środki na realizację zadania pochodziły z budżetu centralnego. 

W 2023 r. otrzymano na w/w zadanie dotację w wysokości 17 193,00 zł, z czego wydatkowano 

kwotę 16 537,24 zł oraz kwotę 330,74 zł na obsługę. Dotacja przekazana 29 grudnia 2023 r.  

w wysokości 325,02 zł zostanie zrealizowana w 2024 r. Z tej formy pomocy skorzystało  

34 rodziny (45 wniosków) i wydano 45 informacji w sprawie ustalenia prawa do refundacji 

kwoty podatku VAT.  

Wydawano również zaświadczenia w ramach programu „Czyste Powietrze”. GOPS wydał  

87 zaświadczeń. 

Również posiadaliśmy środki pozabudżetowe. Zrealizowaliśmy dwa programy z Funduszu 

Solidarnościowego: 

1. Program „Asystent Osobisty Osoby Niepełnosprawnej” - edycja 2023. Z programu 

skorzystało 39 osób. Przeznaczyliśmy na to zadanie 528 301,70 zł. Łącznie zrealizowano 

12 870 godz. Podopieczni nie ponosili żadnych kosztów. 
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2. Program „Opieka wytchnieniowa” - edycja 2023. Program zapewniał usługę opieki.  

Z programu skorzystało 10 osób sprawujących bezpośrednią opiekę nad osobami 

niepełnosprawnymi. Na realizacje zadania przeznaczyliśmy 91 555,20 zł. Łącznie 

zrealizowano 2 244 godz. usług. 

Kończąc pragnę bardzo gorąco podziękować za pomoc merytoryczną, działalność oraz 

współpracę na rzecz rozwoju pomocy społecznej. W szczególności panu wójtowi Mateuszowi 

Liputowi, panu Łukaszowi Lorensowi zastępcy wójta, panu Krzysztofowi Podkulowi 

przewodniczącemu rady gminy, wszystkim Państwu radnym, sekretarzowi, skarbnikowi. 

Dziękuję także księżom proboszczom, sołtysom, dyrektorom placówek oświatowych, 

dyrektorowi biblioteki, kierownikowi GOSIR-u, ochotniczym strażom pożarnym, 

Stowarzyszeniu Kulturalnemu ”Dębina”, służbie zdrowia, współpracownikom gminnego 

ośrodka pomocy społecznej oraz wszystkim tym osobom, którzy wraz z nami przyczynili się 

do to tego, aby oferta pomocowa dla mieszkańców naszej gminy była jak najszersza. Dziękuję 

bardzo. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul dopytał o pytania do przedstawionego 

sprawozdania. 

 

Głosów nie zabrano. 

 

Ad. 10a 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 

Projekt uchwały przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (projekt w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado. W związku 

z tym, że gmina zamierza przystąpić do Programu „Opieka 75+” powstała potrzeba zmiany 

dotychczasowej uchwały nr XLVII/318/2023 Rady Gminy Krościenko Wyżne  

z dnia 28 czerwca 2023 r. w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. Program 

„Opieka 75+” zakłada wsparcie finansowe dla gmin w zakresie świadczenia usług 

opiekuńczych, w tym specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób w wieku 75 lat i więcej. 

Wysokość dofinansowania 60 % budżet, a 40 % gmina. Poprzez przystąpienie do Programu 

„Opieka 75+” możliwym stanie się zwiększenie dostępności do w/w usług osobom w tym 

przedziale wiekowym poprzez zwolnienie osób z odpłatności, wówczas gdy ich dochód nie 

przekroczy 250% obowiązującego kryterium dochodowego określonego w art. 8 ust. 1  

i 2 ustawy o pomocy społecznej, a wobec tych osób usługi opiekuńcze lub specjalistyczne 

usługi opiekuńcze realizowane będą w ramach programu rządowego „Opieka 75 +”. W chwili 

obecnej zaplanowano do tej formy wsparcia 3 osoby. W wymiarze dla każdej osoby  

po 2 godziny usługi dziennie (przyjęto 1470 godzin). Koszt jednej godziny 39,00 zł. Całość 
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zadania zaplanowano na kwotę 57 330,00 zł, dofinansowanie 34 398,00 zł zaś koszt własny 

gminy wyniósłby 22 932,00 zł. W związku z tym, że jest to jak gdyby nowe zadanie, 

musieliśmy dołożyć do uchwały, którą już Państwo macie i obowiązuje. Chcę tutaj jeszcze 

zaznaczyć, że te osoby, którym dochód przekroczył te 250% to będą mieli odpłatność tak jak 

Państwo ustaliliście w poprzedniej uchwale. Tu tylko chodzi o zwolnienie osób do kryterium 

dochodowego 250%. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że opinia 

komisji jest pozytywna, 5 głosów „za”. 

 

W otwartej dyskusji głosów nie zabrano, wobec czego Przewodniczący Rady – Krzysztof 

Podkul zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania (uchwała 

w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 10b 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych lub w mieszkaniach 

wspomaganych. 

 

Projekt uchwały przedstawiła dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna 

Liput (projekt w załączeniu do protokołu). Panie przewodniczący, Wysoka Rado. W związku 

ze zmianą ustawy o pomocy społecznej, ustawodawca przewidział obowiązek udzielenia przez 

gminę pomocy w formie mieszkań treningowych i wspomaganych. Zgodnie z art. 53 ustawy 

osobie pełnoletniej, która ze względu na trudną sytuację życiową, wiek, niepełnosprawność lub 

chorobę potrzebuje wsparcia w codziennym funkcjonowaniu, ale nie wymaga usług w zakresie 
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świadczonym przez jednostkę całodobowej opieki, w szczególności osobie z zaburzeniami 

psychicznymi, osobie bezdomnej, osobie opuszczającej pieczę zastępczą, młodzieżowy 

ośrodek wychowawczy, zakład poprawczy, schronisko dla nieletnich, a także cudzoziemcowi, 

który uzyskał status uchodźcy, może być przyznane wsparcie w mieszkaniu treningowym  

i wspomaganym. Mieszkania treningowe i wspomagane mają za zadanie wykształcenie  

w osobach w nich przebywających umiejętności do samodzielnego życia społecznego  

i zawodowego. Wsparcie w wykonywaniu codziennych obowiązków połączone z treningiem 

umiejętności społecznych może pozwolić osobom na częściowe lub całkowite 

usamodzielnienie. Mieszkanie treningowe i wspomagane jest alternatywą dla instytucjonalnych 

form pomocy, przeznaczonych dla osób niepełnosprawnych psychicznie, która ze względu na 

szczególną sytuację życiową potrzebuje wsparcia w funkcjonowaniu w codziennym życiu oraz 

opuszczającej rodzinę zastępczą, placówkę opiekuńczo-wychowawczą, młodzieżowy ośrodek 

wychowawczy, zakład dla nieletnich. Wsparcie w mieszkaniu treningowym jest przyznawane 

na czas określony, zaś wsparcie w mieszkaniach wspomaganych jest przyznawane na czas 

określony, ale w przypadku osób, które posiadają orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym 

stopniu niepełnosprawności, a także w szczególnie uzasadnionych przypadkach w stosunku do 

innych osób – może zostać przyznane na czas nieokreślony. Podstawą przyznania wsparcia  

w mieszkaniu treningowym lub wspomaganym jest wydanie decyzji. Decyzja wydana jest po 

dokonaniu ustaleń między podmiotami które prowadzą mieszkania i osobą ubiegającą się  

o pobyt w mieszkaniu. Za pobyt w mieszkaniach treningowych i wspomaganym ustala się 

odpłatność, dlatego też przygotowano projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności w tych mieszkaniach. Dlatego zachodzi potrzeba podjęcia 

przedmiotowej uchwały. Oczywiście chcę jeszcze dodać, że w chwili obecnej nie mamy 

wniosku w celu przyznania tego wsparcia, ale gdyby okazało się, że ktoś złoży wniosek to już 

będzie przygotowana uchwała rady gminy. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za”. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że opinia 

komisji jest pozytywna, 5 głosów „za”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach treningowych lub w mieszkaniach 

wspomaganych (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput: Dziękuję serdecznie.  

Z okazji, że zbliżają się święta to chciałabym złożyć wszystkim najserdeczniejsze życzenia. 

Zarówno dla Państwa jak i dla wszystkich mieszkańców gminy. Dziękuję serdecznie. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Dziękujemy bardzo i również życzymy 

wszystkiego dobrego. 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput opuściła posiedzenie. 

 

Ad. 10c 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania oraz zwołania pierwszego posiedzenia Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. 

 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – Mateusz Liput (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, w każdym podmiocie leczniczym, zgodnie z ustawą  

o działalności leczniczej, działa rada społeczna tejże placówki i taka rada działa również  

u nas. Tutaj jest zmiana, akurat powyższa uchwała dotyczy zmiany przedstawiciela Wojewody 

Podkarpackiego. W miejsce dotychczas pełniącego tę funkcję pana Lucjana Fejkla, pani 

wojewoda desygnowała na tą funkcję pana Pawła Smereckiego, w związku z czym projekt 

uchwały jest zasadny. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie powołania oraz zwołania pierwszego posiedzenia Rady Społecznej Samodzielnego 
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Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym. (uchwała 

w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 10d 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2024 rok”. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich 

wyłapywanie należy do zadań własnych gminy i corocznie do dnia 31 marca rada gminy określa 

w drodze uchwały „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt”. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom przez gminę. W związku z powyższym przygotowany został „Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne” na rok 2024, który stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Obejmuje on 

swoim zakresem realizację takich zadań jak: 

- zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt, 

- opieka nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie, 

- odławianie bezdomnych zwierząt, 

- obligatoryjna sterylizacja, albo kastracja zwierząt w schronisku, 

- plan sterylizacji lub kastracji zwierząt, których właściciele zamieszkują na terenie Gminy 

Krościenko Wyżne, 

- poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

- usypianie ślepych miotów, 

- wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, 

- zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

Realizacja zadań „Programu opieki nad zwierzętami” pozwoli efektywnie ograniczyć liczbę 

zwierząt stających się bezdomnymi, poprawi warunki bytowania kotów wolnożyjących 

poprzez ich dokarmianie oraz finansowanie zabiegów sterylizacji, zapewni zwierzętom, które 

cierpią w wyniku zdarzeń drogowych niezwłoczną pomoc lekarza weterynarii, a zwierzętom 

gospodarskim, które z różnych przyczyn utracą swoje dotychczasowe schronienie zagwarantuje 

zapewnienie miejsca w gospodarstwie rolnym. Pomoc w postaci dofinansowania zabiegów 

sterylizacji lub kastracji zwierząt należących do właścicieli nieruchomości pozwoli ograniczyć 

populację porzucanych zwierząt, dofinansowanie do zabiegów sterylizacji w wysokości 50% 

poniesionych kosztów zabiegu. Zabiegi będą realizowane przez lekarza weterynarii pana 

Janusza Uliasz w gabinecie weterynaryjnym Animals w Krośnie, z którym gmina zawarła 

stosowną umowę. Podjęcie uchwały wywoła skutki finansowe również dla Gminy Krościenko 

Wyżne dlatego w Programie wskazano wysokość środków finansowych przeznaczonych na 

jego realizację oraz sposób ich wydatkowania. Środki te zostały ujęte w projekcie uchwały 

budżetowej gminy na rok 2024. Program został zaopiniowany przez Powiatowego Lekarza 

Weterynarii w Krośnie oraz Koło Łowieckie „Zacisze”, działające na obszarze gminy. Biorąc 
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pod uwagę powyższe ustalenia oraz konieczność wdrożenia programu zasadne jest podjęcie 

niniejszej uchwały. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za”. 

 

Radny Zenon Lenart: Ja chciałem tutaj uzyskać taką odpowiedź odnośnie, mamy tutaj  

w paragrafie 13 w punkcie 3 sprawowanie opieki nad wolno żyjącymi kotami, w tym 

dokarmianie, kto to będzie robił? Bo, jeżeli takie rzeczy piszemy to jest to znakiem tego, że 

ktoś karmę będzie kupował i ktoś te koty będzie karmił. Czy to będzie sołtys? Czy może jakiś 

inny pracownik? Jak to będzie realizowane? To jest raz. Druga sprawa ograniczenie populacji 

przez kastrację i sterylizację. Ja tego nie widzę, żeby to można było w ogóle zrobić, bo w jaki 

sposób mamy zrobić? Najpierw by odłowić, ale to mamy już tam odłowienie, czyli musimy 

najpierw odłowić, a później zrobić to co mamy zrobić. No ale jak? Kto to będzie typował te 

koty? Kto będzie wyłapywał? No to takie są punkty, które są po prostu troszeczkę tak jakby  

z sufitu. Dla mnie to jest nierealne po prostu, żeby to robić. Usypianie ślepych miotów, to tutaj 

jeszcze bym się zgodził. Tych dwóch punktów to nie widzę po prostu, żeby to można było 

zrobić. 

 

Radca Prawny – Mariusz Ślusarczyk: Panie przewodniczący, panie wójcie, szanowni 

Państwo, Wysoka Rado. Ustawa o ochronie zwierząt nakłada, aby gmina corocznie  

do 31 marca uchwalała „Program opieki nad zwierzętami” i jednocześnie ustawodawca 

nakazuje radzie gminy co powinien zawierać program. Program powinien zawierać  

w szczególności zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt i jest 

schronisko wskazane, odławianie bezdomnych zwierząt (również jest zawarta umowa) jest to 

wskazane w programie, opieka nad wolnożyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie to jest 

obligatoryjny element programu. Tutaj w paragrafie 2 w ust. 2 pkt 4 wskazani są organizatorzy 

(kto organizuje ten program) i między innymi są to organizacje społeczne, pozarządowe, 

których celem statutowym jest ochrona zwierząt, współpracujące z gminą. Może tak się 

zdarzyć, że organizacje społeczne, których celem statutowym jest dokarmianie zwierząt, w tym 

wolnożyjących kotów, mogą wystąpić do gminy, aby gmina przekazała karmę, w celu 

dokarmiania tych wolnożyjących kotów. Tutaj w paragrafie 13 jest zapewnianie, jak 

poszczególne środki finansowe w ramach tego programu są realizowane i na co. Kolejnym 

punktem jest odławianie bezdomnych zwierząt, obligatoryjna sterylizacja, albo kastracja 

zwierząt w schronisku dla zwierząt, więc ta sterylizacja odbywa się na dwóch poziomach. 

Szanowni Państwo jeżeli zwierzę jest bezdomne jest obligatoryjna sterylizacja, kastracja po 

wyłapaniu zwierzęcia. Po umieszczeniu w schronisku jest tam sterylizowane i kastrowane po 

to, żeby nie było tutaj takiego rozmnażania się zwierząt. Natomiast dodatkowo jeszcze program 

zawiera dofinansowanie, tak jak mówi tutaj pan wójt, dofinansowanie dla mieszkańców gminy, 

czyli nie jest to jakby bezdomne zwierzę, ale ma swojego właściciela. Przychodzi właściciel 

podpisuje umowę, gmina płaci połowę, połowę płaci właściciel. Jest wskazany lekarz 
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weterynarii, który zgodnie z przepisami dokonuje tą sterylizację lub kastrację zwierząt z dopłatą 

gminy. Kolejnym punktem jest poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt również to 

jest zawarte. Kolejnym punktem usypianie ślepych miotów, jest to również obligatoryjny 

element programu, musi być zawarty. Bez tego Wojewoda nam taki program uchyli. Co więcej 

tak jak powiedział pan wójt program był uzgodniony, tak jak co roku, z Powiatowym Lekarzem 

Weterynarii, który szczegółowo go analizuje. Obowiązek jest do 1 lutego, taki program wysłać 

i mamy tutaj pozytywną opinię lekarza weterynarii. Kolejny punkt jest to zapewnienie 

całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt, 

jest to również element obligatoryjny. Dziękuję bardzo. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2024 rok” (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 10e 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami 

wg. zwiększeń oraz zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach 

klasyfikacji budżetowej (projekt w załączeniu do protokołu). Stwierdziła ona, że: 

1) zwiększa się plan dochodów budżetu Gminy Krościenko Wyżne o kwotę 390 608,56 zł,  

w tym: 

a) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Szkoły podstawowe; Dotacja celowa w ramach programów finansowanych  

z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5  

lit a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych 

przez jednostki samorządu terytorialnego – 798,28 zł, 

- Przedszkola; Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na realizację własnych 

zadań bieżących gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych)  

– 359 259,00 zł, 

b) w dziale 852 Pomoc społeczna; Pozostała działalność: 

- Środki z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na finansowanie lub dofinansowanie 

realizacji zadań związanych z przeciwdziałaniem COVID-19 (środki na wypłatę 

odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT) – 30 551,28 zł, 
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2) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy o kwotę 390 608,56 zł, w tym: 

a) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Szkoły podstawowe; Wynagrodzenia osobowe pracowników – 798,28 zł, 

- Przedszkola: 

- wynagrodzenia osobowe pracowników -30 259,00 zł, 

- składki na ubezpieczenia społeczne – 15 000,00 zł, 

- wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 155 000,00 zł, 

- zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek 

samorządu terytorialnego – 39 000,00 zł, 

- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 10 000,00 zł, 

- dotacja podmiotowa z budżetu dla niepublicznej jednostki systemu oświaty – 

100 000,00 zł, 

- wydatki osobowe niezaliczone do wynagrodzeń – 10 000,00 zł, 

b) w dziale 852 Pomoc społeczna; Pozostała działalność: 

- wynagrodzenia osobowe pracowników – 599,04 zł, 

- świadczenia społeczne – 29 952,24 zł, 

3) zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy o kwotę 75 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 855 Rodzina; Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego; 

Świadczenia społeczne – 75 000,00 zł 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 75 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 855 Rodzina; Świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego 

oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego; 

Wynagrodzenia osobowe pracowników – 75 000,00 zł 

5) zwiększa się plan wydatków o kwotę 1 613 216,75 zł, w tym: 

a) w dziale 010 Rolnictwo i łowiectwo; Infrastruktura wodociągowa wsi: 

- zakup energii – 4 686,73 zł, 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa sieci 

wodociągowej przy ul. Północnej w Krościenku Wyżnym” – 70 000,00 zł, 

b) w dziale 600 Transport i łączność 

- Drogi publiczne gminne: 

- zakup materiałów i wyposażenia – 10 000,00 zł, 

- zakup usług pozostałych – 20 000,00 zł, 

- Drogi wewnętrzne: 

- zakup materiałów i wyposażenia – 20 000,00 zł, 

- zakup usług pozostałych – 10 000,00 zł, 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Budowa  

i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie Krościenko Wyżne 

na dz. o nr. ewid. 908” – 32 000,00 zł, 

c) w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa: 

- Gospodarka gruntami i nieruchomościami; Zakup usług obejmujących wykonanie 

ekspertyz, analiz i opinii – 16 000,00 zł, 

- Pozostała działalność: 

- zakup energii – 10 000,00 zł, 
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- zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii – 10 000,00 zł, 

- wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych realizacja zadania: „Zakup  

i instalacja kompensatora mocy biernej dla budynku BUP Krościenko Wyżne” – 

9 000,00 zł, 

d) w dziale 710 Działalność usługowa; Plany zagospodarowania przestrzennego: 

- wynagrodzenia bezosobowe – 5 000,00 zł, 

- zakup usług obejmujących wykonanie ekspertyz, analiz i opinii – 10 000,00 zł, 

e) w dziale 750 Administracja publiczna; Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu): 

- wynagrodzenia osobowe pracowników – 100 000,00 zł, 

- zakup energii – 10 000,00 zł, 

- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 32 000,00 zł, 

f) w dziale 801 Oświata i wychowanie: 

- Szkoły podstawowe: 

- składki na ubezpieczenia społeczne – 140 000,00 zł, 

- składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 10 000,00 zł, 

- wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 400 000,00 zł, 

- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 60 000,00 zł, 

- Przedszkola; Środki z Funduszu Pomocy na finansowanie lub dofinansowanie zadań 

bieżących w zakresie pomocy obywatelom Ukrainy dla jednostki sektora finansów 

publicznych (zwrot środków otrzymanych na realizację dodatkowych zadań 

oświatowych) – 52 205,00 zł, 

- Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych: 

- składki na ubezpieczenia społeczne – 47 000,00 zł, 

- składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy – 7 000,00 zł, 

- wynagrodzenia osobowe nauczycieli – 395 000,00 zł, 

- odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – 24 000,00 zł, 

- wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń – 27 000,00 zł, 

g) w dziale 852 Pomoc społeczna; Pozostała działalność: 

- wynagrodzenia osobowe pracowników – 6,38 zł, 

- świadczenia społeczne – 318,64 zł, 

h) w dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 

- Oczyszczanie miast i wsi: 

- zakup materiałów i wyposażenia– 11 500,00 zł, 

- zakup usług pozostałych – 3 500,00 zł, 

- Schroniska dla zwierząt: 

- zakup materiałów i wyposażenia– 2 000,00 zł, 

- zakup usług pozostałych – 34 000,00 zł, 

- Oświetlenie ulic, placów i dróg; Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 

realizacja zadania: „Budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne”  

– 11 000,00 zł, 

i) w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego; Biblioteki; Dotacja 

podmiotowa z budżetu dla samorządowej instytucji kultury – 20 000,00 zł. 
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Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Budżetu 

i Finansów. 

 

Radny Eugeniusz Such – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że opinia 

komisji jest pozytywna, 5 głosów „za”. 

 

Radny Zenon Lenart: Rozumiem, że te zwiększenia na szkole, które są to są wynikiem jakichś 

tam regulacji płacowych.  

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Tak. Regulacji płacowych oraz tych niedoborów, które 

były na początku roku. 

 

Radny Zenon Lenart: Pytanie takie, nie dostaliśmy pieniędzy na to? My to finansujemy  

ze środków po prostu … 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Było zwiększenie subwencji, ale także i dodajemy  

z własnych. 

 

Radny Zenon Lenart: No to tutaj wszystko my dajemy z własnych. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Teraz tak, dzielimy nadwyżkę. 

 

Radny Zenon Lenart: Czyli generalnie jak to jest? Nie dostaliśmy pieniędzy, czy mamy dostać 

pieniądze? 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Subwencja została zwiększona. 

 

Radny Zenon Lenart: Ale nie ma tego tu w budżecie. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Nie ma tego. 

 

Radny Zenon Lenart: Ale dlaczego tego nie ma? 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Było to już na poprzedniej sesji. 

 

Zastępca Wójta – Łukasz Lorens: Myśmy na poprzedniej sesji wprowadzali, gdyż została 

zwiększona subwencja oświatowa i tutaj te środki zostały przeznaczone na wynagrodzenia 

osobowe. Zarówno pracowników szkoły, jak i pracowników oświatowych. A tutaj 

zabezpieczamy stricte już środki na składki z tego tytułu. A więc tam, żeśmy dołożyli  

z subwencji, a więc ze środków, które żeśmy otrzymali z budżetu państwa, tutaj dokładamy 

swoje środki gminy. 

 

Radny Zenon Lenart: Czyli brakuje jeszcze ponad milion złotych na szkole. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: tak. 
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Radny Zenon Lenart: bo tu jest 1 162 000,00 zł. 

 

Zastępca Wójta – Łukasz Lorens: to jest pokłosie między innymi tych podwyżek w oświacie. 

 

Radny Zenon Lenart: ale na to powinny być pieniądze zabezpieczone. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Rok w rok właściwie dokładamy do oświaty. 

 

Radny Zenon Lenart: jeżeli są podwyżki to rząd po prostu się nie wywiązuje. Mówi, że daje 

30%, a my dokładamy 1 162 000,00 zł. Co to jest za interes. Dobry interes robimy! Rząd daje 

po prostu 30% podwyżki dla nauczycieli, a samorząd dokłada 1 162 000,00 zł ze swoich 

pieniędzy, to jest chore po prostu w tej chwili. 

 

Radna Beata Najbar: To żadna nowość. Zawsze tak było. 

 

Radny Zenon Lenart: Jak zawsze było? Ale miało być inaczej w tej chwili. 

 

Radna Beata Najbar: Ale nie jest, dalej. 

 

Radny Zenon Lenart: Dalej cyganią. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, w kwestii pytań bardzo 

proszę. 

 

Radny Zenon Lenart: Dobrze. To tak. Chciałem uściślić to. Bo dla mnie, jeżeli by coś przyszło 

to wiem, że dajemy, ale tu nic nie przyszło, a my dajemy. Czyli po prostu finansujemy wzrost 

płac nauczycieli ze swoich środków, a w tym wypadku ze środków własnych, które po prostu 

gdzieś tam z zeszłego roku udało się nam zaoszczędzić. Żeby to wybrzmiało. Tak to wygląda 

na tą chwilę Taka jest prawda. To inaczej być nie może. Oświetlenie uliczne 11 000,00 zł 

dokładamy to. 

 

Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Dokumentacja ulica Marynkowska i Polna. 

 

Radny Zenon Lenart: To nie obejmował tamten plan, który był? 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Nie. Tutaj z uwagi na to, że te pieniążki akurat, 

dofinansowanie, które dostaliśmy, wystarczyło na zrobienie akurat tych odcinków, o których 

Państwo doskonale wiecie, które zostały wykonane. Tutaj jest ciąg dalszy na realizację tych 

zadań projektowych, a więc ulicy Polnej i ulicy Marynkowskiej. Te projekty chcemy mieć, aby 

potem ewentualnie rozpocząć … 

 

Radny Zenon Lenart: Przepraszam, w poprzedniej sesji, też dokładaliśmy na ten kompensator 

mocy biernej. 
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Skarbnik Gminy – Agnieszka Filar: Tak. Za mało. Teraz wyszło, że jeszcze to będzie więcej 

kosztować. Prawie 30 000,00 zł. 

 

Radny Zenon Lenart: No widzę, że … dziękuję. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2024 rok (uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 10f 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcia uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach 

programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia na lata 2021-2027, Priorytet 7 

Kapitał ludzki gotowy do zmian, Działanie 7.10 Kształtowanie kompetencji w zakresie 

robotyki i programowania, Europejskiego Funduszu Społecznego Plus (EFS+). 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu do 

protokołu). Szanowni Państwo, powyższa uchwała umożliwi naszej szkole udział w projekcie 

„RaP STEAM– robotyka i programowanie”. Program realizowany w szkołach na terenie 

województwa podkarpackiego. Jest on przewidziany do realizacji na lata 2023-2029 i jest 

dedykowany dla uczniów z klas IV-VIII. Zakłada również szkolenia z zakresu robotyki dla 

nauczycieli. Jest współfinansowany ze środków unijnych w ramach regionalnego programu 

„Fundusze Europejskie dla Podkarpacia na lata 2021-2027” i realizowany jest przez 

Podkarpacki Zespół Placówek Oświatowych. W ramach tego projektu do naszej szkoły trafi  

20 robotów edukacyjnych, 16 zestawów sprzętu komputerowego wraz z oprogramowaniem 

oraz 2 maty robotyczne. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poprosił o przedstawienie opinii Komisji Oświaty 

i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Stanisław Wierdak – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że opinia komisji jest pozytywna, 4 głosy „za”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” podjęciem uchwały głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 
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- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

(imienny wykaz z głosowania w załączeniu do protokołu). 

 

Przewodniczący stwierdził, że rada gminy podjęła uchwałę w sprawie realizacji projektu  

w ramach programu regionalnego Fundusze Europejskie dla Podkarpacia na lata 2021-

2027, Priorytet 7 Kapitał ludzki gotowy do zmian, Działanie 7.10 Kształtowanie kompetencji 

w zakresie robotyki i programowania, Europejskiego Funduszu Społecznego Plus (EFS+) 

(uchwała w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 11 

Informacja Przewodniczącego Rady o sprawach, których wpływ do Rady miał miejsce 

między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul poinformował, że w okresie międzysesyjnym do 

Rady Gminy Krościenko Wyżne wpłynęło: 

1) w dniu 28 lutego 2024 roku wpłynęła informacja o rozpatrzeniu przez Wójta Gminy wniosku 

Rady Gminy w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektów statutów jednostek 

pomocniczych tj. statutu Sołectwa Krościenko Wyżne i statutu Sołectwa Pustyny. 

2) w dniu 19 marca 2024 roku od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Krośnie wpłynęła 

informacja w zakresie dokonanej analizy oświadczeń majątkowych Radnych Gminy 

Krościenko Wyżne złożonych na 2 miesiące przed upływem kadencji. W odniesieniu do 

wyżej wspominanych oświadczeń Naczelnik Urzędu Skarbowego stwierdził: 

a) w oświadczeniach 8 radnych nie stwierdzono żadnych nieprawidłowości. Bez uwag, 

b) w pozostałych 6 oświadczeniach stwierdzono następujące nieprawidłowości: 

- nie zastosowano się do punktu 3 uwag do oświadczenia poprzez nieokreślenie 

przynależności poszczególnych składników majątkowych do majątku odrębnego lub 

wspólnego  

- i jeżeli poszczególne rubryki oświadczenia nie znajdują w konkretnym przypadku 

zastosowania należało wpisać „nie dotyczy”. 

O nieprawidłowościach wskazanych przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Krośnie,  

w związku z dokonaną przez niego analizą oświadczeń majątkowych złożonych na  

2 miesiące przed zakończeniem kadencji, poinformowano poszczególnych radnych,  

a oświadczenia zamieszczono na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 

3) w dniu 15 marca 2024 roku wpłynęła informacja od wójta gminy w zakresie szczegółowych 

wyników przeprowadzonych konsultacji społecznych z mieszkańcami dotycząca projektów 

statutów jednostek pomocniczych gminy. Kserokopie protokołu z przeprowadzonych 

konsultacji społecznych zostały przekazane radnym wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. 

4) w dniu 26 marca 2024 roku od wójta gminy wpłynęło do rady gminy sprawozdanie  

z wykonania budżetu gminy za 2023 rok. 
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Ad. 12 

Sprawy bieżące oraz wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Zenon Lenart: Ja chciałbym kontynuować tą myśl, którą zacząłem w poprzednim 

punkcie. Uważam, że, pani Skarbnik, powinniśmy wyliczyć skutki podwyżek i zwrócić się do 

Ministerstwa o uregulowanie po prostu tej kwoty, jeżeli są takie duże niedobory. Nie możemy 

ciągle dokładać ze swoich pieniędzy. Ja uważam, że rada powinna stosowne stanowisko podjąć 

i to powinno zostać przesłane.  

 

Radny Stanisław Wierdak: Gdzie się da dokładamy. 

 

Radny Zenon Lenart: W tej chwili musimy dokładać z tego cośmy zaoszczędzili w zeszłym 

roku. To już następny rok nam braknie, bo już nie będzie tego co zaoszczędzimy w tym roku  

i musimy wziąć kredyt. Powinniśmy wystąpić. Powinno być to policzone, jakie są skutki, jakie 

są wyliczenia, jakie braki i to powinno zostać po prostu przesłane. Takie powinno być 

stanowisko rady przesłane do ministerstwa celem wyrównania tych środków. Taki jest mój 

wniosek. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, jeszcze przed nami ponad 

miesiąc kadencji, więc na pewno jeszcze sesja rady gminy robocza się odbędzie. Zawsze można 

ten temat na komisjach przed sesją omówić, przygotować ewentualnie stosowne oświadczenie, 

bądź projekt uchwały przygotować. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Ja mam pytanie panie wójcie. Docierają do mnie głosy 

mieszkańców, którzy są właścicielami działek na Marynkowskiej, że tam teraz zrobił się 

pomału tor crossowo – quadowy. Tam są co prawda nieużytki, ale czyjeś to własności są. Czy 

to będzie można potraktować z urzędu, czy każdy właściciel ma indywidualnie skierować do 

organów ścigania? 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Według wiedzy jaką posiadam, to tutaj ewentualnie, tylko  

i wyłącznie, druga część wypowiedzi pana radnego. Tutaj chyba tylko sprawa na policję. Jest 

coś takiego, tutaj też zachęcam do zapoznania się, jest taka strona, można sobie wpisać, 

policyjna mapa zagrożeń. Na tej stronie można zaznaczyć dane zagrożenie występujące na 

pewnym obszarze i w ciągu około 7 dni, przez kilka następnych dni pojawiają się w tym miejscu 

patrole policji i obserwują to miejsce przez kilkadziesiąt minut, być może około godziny, z tego 

co dobrze pamiętam. Jeżeli są tego typu jakieś występki, to dokładnie warto skorzystać z tego. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Dziękuję bardzo. Jeszcze jedno pytanie. Jeszcze chciałbym wrócić 

do tematu oświetlenia. Bardzo ładne mamy oświetlenie zrobione, tylko chodzi mi jeszcze  

o czas działania tego oświetlenia. Czy można by było tak zrobić, jeżeli przykładowo oświetlenie 

działa (jest włączone) od przyjazdu pierwszego autobusu pół godziny, czyli mówimy 

przykładowo o godzinie 22:20 jak autobus przyjeżdża z Krosna, to pół godziny to jest 

praktycznie do godziny 22:50-23:00. Czy taki sam okres czasowy nie mógłby być do 
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pierwszego odjazdu autobusu z Krościenka? Bo to tak mniej więcej mogłoby być, chyba 

logicznie, zrobione. 

 

Wójt Gminy – Mateusz Liput: Tutaj akurat elementy sterujące oświetleniem są już nie 

pierwszej świeżości, jednym chyba i najstarszym w powiecie. Tutaj w rozmowach z PGE 

doszliśmy do wniosku, że te elementy sterujące zostaną wymienione i będzie możliwość 

sterowania ich z aplikacji telefonu tutaj przez pracownika urzędu i dopasowania ich do 

ewentualnie wynikających potrzeb. 

 

Radny Stanisław Wierdak: Odnośnie tych quadów, to jak ja zacząłem w Dębinie robić zdjęcia 

to przestali jeździć, ale postraszyli mnie, że mi okna wybiją. 

 

Radny Dariusz Homotnik: Taki proceder miał miejsce u pana Urbanka i on też właśnie miał 

problemy z tymi panami, czy jak to było tu dziś powiedziane „starsze osoby powyżej 18 roku 

życia”. Jeździły sobie tak samo, ale niestety zostały ujęte. 

 

Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul: Szanowni Państwo, czy jeszcze jakieś pytania 

tutaj w tym punkcie? To ja przypomnę jeszcze o obowiązku złożenia przez radnych oświadczeń 

majątkowych za 2023 rok. Termin do złożenia oświadczenia majątkowego upływa 30 kwietnia 

bieżącego roku. Jeżeli ktoś z Państwa jeszcze nie złożył, bo to wiem, że niektórzy Państwo już 

składali takie oświadczenia, to oświadczenie z kopią zeznania podatkowego należy złożyć  

w 2 egzemplarzach do urzędu. 

 

Innych głosów nie zabrano. 

 

Ad. 13 

  Zamknięcie obrad. 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady – Krzysztof Podkul  

zamknął LIV sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokół sporządziła: Agata Michna 

           Krzysztof Podkul 


